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Vážení a milí spoluobčané, 
v dopise občanům, 
který jste na začátku 
července obdrželi do 
schránek od premiéra 
této země, jste se mohli 
dočíst, s jakými potí-
žemi se musela v kon-
čícím volebním období 

vyrovnávat naše vláda: čelila dvěma 
vlnám pandemie koronaviru, přírodní 
katastrofě a nyní také nedostatku 
stavebnin na trhu, který brzdí očeká-
vaný návrat ekonomiky do stavu před 
pandemií. Jinak by přece její vládnutí 
bylo bezchybné. 

Nechci spekulovat, co by bylo, 
kdyby... Ale fakt je ten, že stejným 
problémům jako vláda ČR čelily také 
samosprávy, včetně té naší. Spolkový 
a společenský život v obci ustrnul, 
klesly příjmy rozpočtu, frustrace  
z anticovidových opatření probublá-
vala do všeobecné nespokojenosti se 
vším, řešili jsme následky bleskové 
povodně a turbulence ve stavebnictví 
nás ohrožují jakbysmet. Začínáme 
soutěžit zakázku na rekonstrukci kul-
turního domu a snad nedopadneme 
jako Osoblaha, kde na stejný typ za-
kázky nesehnali žádného dodavatele 
a budou tak muset výběrové řízení 
opakovat. Nicméně, až příští rok, kdy 
budeme bilancovat volební období 
2018-2022, teprve ukáže, jak jsme 
se dokázali s těžkostmi, nad kterými 
pobrekává pan premiér, vyrovnat 
na úrovni samosprávy. Bude to jistě 
zajímavé srovnání...

       Váš Michael Rataj, starosta

Na přelomu června  
a července byla po dvou-
leté přípravě projektu  
a vyřízení dotační žá-
dosti zahájena realizace 
suterénních toalet v ob-
jektech základní školy  
a mateřské školy. 

Dodavatelem stavby, 
která musí být s ohledem 
na provozní odstávku 
provedena v měsíci čer-
venci, byla vybrána firma 
RMK. Práce byly zahá-
jeny ve 26. týdnu nejprve 
v objektu školky a ve 27. 
týdnu ve škole. Toalety 
(v případě školky i spr-
cha a venkovní přípojka 

splaškové kanal izace  
a její napojení na stávající 
splaškovou kanalizaci) 
budou využívány dětmi 
obou školských zařízení 
při pobytu na zahradě. 
Sprchu v suterénu ob-
jektu školky a hasičárny 
zase mohou využít hasiči 
po zásahu. Projekt je po-
třebný především z hle-
diska zvýšení bezpečnosti 
žáků, zkvalitnění výuky  
a celkového zkvalitnění 
zázemí ZŠ a MŠ Branka 
u Opavy, také ve vazbě na 
dodržování pravidel škol-
ního řádu. 

Dokončení na straně 2

Stavební ruch ve škole  
i ve školce: nové toalety
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Výběrové řízení na kulturní dům

Stavební ruch 
ve škole...
Pokračování ze strany 1

Projekt „Vybudování so-
ciálního zařízení v MŠ  
a ZŠ Branka u Opavy“ je re-
alizován s dotační podporou 
Evropské unie z Programu 
rozvoje venkova 2014-2020. 
Vysoutěžený rozpočet 511 
tisíc Kč je z 85 % krytý do-
tací z čl. 52 Programu rozvoje 
venkova. Realizací projektu 
budou naplněny cíle Strategie 
komunitně vedeného míst-
ního rozvoje MAS Opavsko, 
která projekt vybrala k reali-
zaci.  

V měsíci červnu se rozběhla příprava vý-
běrového řízení na zhotovitele projektu 
energetických úspor v multifunkčním 
(kulturním) domě. Zkrácené podlimitní 
řízení provede agentura Sdružení míst-
ních samospráv ČR, která se již úspěšně 
zhostila výběrového řízení na doda-
vatele Trňáku. Předběžný harmonogram, jenž byl upraven  
s ohledem na turbulentní situaci na trhu se stavebninami, zatím 
počítá se zahájením rekonstrukce v říjnu, listopadu t.r. Dokon-
čení je plánováno na jarní měsíce příštího roku. 

Svět kolem nás nejsou 
jen samé příznivé zprávy.  
V květnu obec obdržela  
i jednu nepříznivou: naše 
žádost o dotaci na přístavbu 
a rozšíření obecního úřadu 
nebyla podpořena a skončila 
mezi 470 neúspěšnými (pod-
pořeno pouze 251 žádostí). 
Co tedy dál? V čase, kdy ceny 
stavebních materiálů a sou-
časně i stavebních prací tur-
bulentně letí nahoru, je v mě-
síci únoru vysoutěžená cena  

a uzavřená smlouva určitou 
jistotou. Kdybychom soutě-
žili o něco později, tak se již 
na cenu 5,55 mil. Kč nedosta-
neme. A co bude za rok, těžko 
odhadovat. Vedení obce proto 
zvažuje realizaci obecního 
úřadu z finanční rezervy. 
Snad se něco podaří ušetřit na 
použitých materiálech. Neo-
pravený obecní úřad jako pří-
lepek opraveného kulturního 
domu by totiž nebyl působi-
vou vizitkou obce.  

Dotace na obecní úřad nevyšla

V měsíci květnu a červnu obec 
soutěžila dodavatele stavby 
Re-use centra (místa pro před-
cházení vzniku odpadů) jako 
pevné součásti technického 
dvora při obecním úřadu. 
Ze dvou podaných nabídek 
ve výběrovém řízení uspěla 
firma z Píště Fichna–Hudec-
zek, která nabídla nižší cenu. 
Vybraný zhotovitel již po-
depsal s obcí smlouvu o dílo  
a v současnosti probíhá pří-
prava na realizaci stavby za 
zhruba 1,5 milionu korun. Ho-
tovo by mělo být ještě letos. 

RE-use centrum 
postaví firma 
Fichna-Hudeczek

Zahájení výstavby cyklostezky Opava – Hradec.  
Ve 25. týdnu byla fakticky zahájena realizace výstavby cyk-
lostezky mezi Opavou a Hradcem nad Moravicí na katastru 
Branky u Opavy. Těžká technika začala pracovat na rekon-
strukci propustků a odbagrování zeminy. Práce by měly po-
kračovat do konce měsíce září, pokud to nezkomplikují klima-
tické podmínky. 
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Z jednání Rady obce Branka u Opavy č. 54, 55 a 56
RADA OBCE č. 54 ze dne 

19. 5. 2021
schválila:
• jmenování pana Mgr. Jana 
Špičky na pracovní místo ře-
ditele Základní a Mateřské 
školy Branka u Opavy, přísp. 
org., v souladu s ustanovením 
§ 102 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném 
znění, a v souladu s ustano-
vením §166 odst. 2 zákona  
č. 561/2004 Sb., o předškol-
ním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném 
vzdělávání (školský zákon),  
v platném znění s účinností od 
1. 8. 2021;
• záměr stavebníka D.Š. – 
uložení přípojky vody do po-
zemku v majetku obce. 

RADA OBCE č. 55 ze dne 
2. 6. 2021

schválila:
• výši odměn pro členy jed-
notky SDH Branka u Opavy 
za zásah při bleskové povodni 
dne 13. 5. 2021 a likvidaci 
následků této povodně včetně 
preventivních opatření;
• příspěvek na žáka ZŠ 
Branka u Opavy ve výši 500 
Kč za účelem pobytu na pří-
městském táboře ve dnech  
18.–20. 8. 2021;
• změnu názvu projektu „Zá-
zemí areálu multifunkčního 
hřiště, Branka u Opavy” na 
„Komunitní centrum Výle-
tiště pro spolkovou činnost  
v obci Branka u Opavy”;
• slevu z nájmu sálu KD pro 
SSZP, z.s. ve výši 100 %.

RADA OBCE č. 56 ze dne 
23. 6. 2021

schválila:
• Smlouvu o využití obecního 
systému odpadového hospo-
dářství a zajištění zpětného 
odběru elektrozařízení uza-
vřenou mezi ELEKTROWIN 
a.s. a Obcí Branka u Opavy, 
která nahrazuje původní 
smlouvu uzavřenou 18. 5. 
2021, a to z důvodu nové 
právní úpravy odpadové le-
gislativy;
• investiční záměr vybudo-
vání „Fit stezky v obci Branka 
u Opavy”;
souhlasila:
• s realizací výstavby RD 
investorů Ing. J.H., Opava,  
a Y.D., Branka u Opavy, v lo-
kalitě Závlaha. 

V sobotu 29. května byla za účasti 
několika desítek farníků slav-
nostně vysvěcena kaple Nejsvě-
tější Trojice a nový bronzový zvon  
sv. Martin. 

Slavnostní mši, které předcházelo 
vysvěcení opraveného pomníku 
obětem I. sv. války,  skvěle celebro-
val otec Marcin Stanislaw Kieras  
z hradecké farnosti. Svěcení zvonu 
se dále poklepáním na zvon zhos-
tili za obec starosta Michael Rataj, 
za Sbor dobrovolných hasičů pan 
Jan Dubový a za farníky paní Zdi-
slava Valoušková. Na varhany  
a zpěvem provázeli mši manželé Sto-
klasovi z Hradce n. M. Krásnou řeč  
jako poděkování obci a panu faráři 
pronesla paní Libuše Vítková. Na 
závěr proběhlo malé občerstvení, 
hosté dostali po koláči a červené 
nebo bílé víno. 

Slavnostní svěcení kaple a nového zvonu
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V únoru t.r. vedení obce zjistilo, že obecní 
parcely č. 393/5, 391/3 a 445/13 jsou od 
obnovení samostatnosti obce (a historicky 
ještě dříve) využívány obyvateli přileh-
lých bytovek č.p. 133 a 134 bez jakéhokoli 
smluvního vztahu. Předchozí vedení obce 
totiž ani přes iniciativu uživatelů pozemků 
získat předmětné pozemky, resp. jejich 
části (cca 1506 m2) do osobního vlastnictví 
nepodnikla v této věci žádné kroky.

Protože zákon o obcích, konkrétně § 38 
zcela jasně ukládá obcím starat se o svůj maje-
tek s péčí řádného hospodáře, stávající vedení 
obce kontaktovalo obyvatele obou bytovek  
a oznámilo jim záměr pozemky rozdělit dle 
jejich reálného stavu, aby mohly být ná-
sledně nabídnuty k pronájmu, v případě zájmu  
i k prodeji. Zdálo by se, že v zájmu obou 
stran je totéž – totiž nastavit dosud smluvně 
neupravené majetkoprávní vztahy. Ukázalo 
se však, že postup obce ne všem vyhovuje. 
Vedení obce začalo být atakováno a nesmy-
slně napadáno, načež se záležitosti chopili 
někteří zastupitelé, kteří se jali probojovávat 
již „vybojované“. Protože cena pozemku dle 
znaleckého odhadu zadaného obcí byla pře-
kvapující a nepřijatelná i pro samotné vedení 
obce, nebylo na dubnovém zasedání zastupi-
telstva obce přijato žádné usnesení ohledně 
záměru prodeje pozemků. Jednoduše proto, že 
na ničím nepodložené snížení ceny pozemků 
oproti vypracovanému znaleckému odhadu 
obce nechtěla většina zastupitelů přistoupit. 
Podle ustanovení par. 39 totiž „při úplatném 
převodu majetku se cena sjednává zpravidla 
ve výši, která je v daném místě a čase obvyklá, 
nejde-li o cenu regulovanou státem. Odchylka 
od ceny obvyklé musí být zdůvodněna, jde-li  
o cenu nižší než obvyklou. Není-li odchylka od 
ceny obvyklé zdůvodněna, je právní jednání 
neplatné“.

Protože vedení obce od počátku deklaro-
valo zájem celou věc vyřešit co nejrychleji  
a s ohledem na nečinnost předchozích vedení 
obce také pokud možno s maximální vstříc-
ností k uživatelům obecních pozemků, po 
jednání zastupitelstva proběhlo jednání rady 

obce, na které byli pozváni obyvatelé byto-
vek. Tito byli seznámeni s dalším postupem 
vedení obce, jenž akceptovali. Zpracovaný 
geometrický plán rozparcelování pozemků byl 
v červenci se souhlasem zastupitelstva podán 
na katastr k zavkladování, oslovený soudní 
znalec zpracoval znalecký posudek. Cenu ob-
vyklou po rozdělení pozemků stanovil na 354 
Kč/m2. Následovat bude zveřejnění adresného 
záměru pronájmu nebo prodeje všech nově 
vzniklých obecních parcel na úřední desce, 
a to za uvedenou cenu obvyklou, jak ukládá 
zákon a jak obci důrazně doporučili právníci 
z Poradny pro obce zřizované Svazem měst  
a obcí ČR: „Obec by zásadně měla prodávat 
nemovité věci ve svém vlastnictví za cenu, 
která je v místě a čase obvyklá. [...] Nevy-
hovění žádostem o odkup pozemků ze strany 
předchozích zastupitelstev dle našeho ná-
zoru není důvodem pro odchylku od ceny ob-
vyklé...“. Již zářijové zastupitelstvo obce tak 
bude rozhodovat o schválení pronájmu nebo 
prodeje rozdělených parcel dle zájmu konkrét-
ního uživatele toho či onoho pozemku.

Vstřícných kroků učinilo vedení obce více 
než dost a nyní očekává, že majetkoprávní 
vztahy budou dořešeny bez zbytečných kom-
plikací a dle zákona a ustane neustálé napa-
dání, šíření pomluv a kontroverzní vystupo-
vání některých uživatelů pozemků. Stávající 
vedení obce zdůrazňuje, že není zodpovědné 
za stav, který zde vznikl a byl zakonzervován 
letitou nečinností předchozích vedení obce.  

Užívání obecních pozemků bude zasmluvněno
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Veřejné projednání územ-
ního plánu proběhlo  
v pondělí 14. 6. 2021 za 
výrazně nižšího zájmu ob-
čanů a podnikatelské ve-
řejnosti, než tomu bylo 
v listopadu 2018, kdy se 
projednával návrh územ-
ního plánu připravený  
v předchozí verzi. 

Stávající územní plán pro-
šel od té doby několika úpra-
vami. Byl například zvýšen 
zábor orné půdy, změnily se 
(zvýšily) koeficienty zasta-
vitelnosti pozemků, snížila 
minimální rozloha pozemku 
k výstavbě, výstavba na kopci 
na Zadní byla podmíněna 
geologickým průzkumem  
a v neposlední řadě byl zrušen 
dopravní koridor procháze-
jící přes soukromý pozemek 
Opavské lesní, jehož vybudo-
vání bylo současně podmín-
kou pro umožnění jakéhoko-
liv dalšího rozvoje v podni-
katelské ploše. Všechny tyto 
úpravy byly učiněny na zá-
kladě protestů a námitek do-
tčených občanů a fyzických  
i právnických osob. 

V připomínkovém řízení 
k nově předloženému ná-
vrhu změny ÚP se obj e -
v i l o   n ě k o l i k  n á m i t e k .  
V některých případech šlo  
o drobnosti, jiné, četněji opa-
kující se námitky se týkaly 
předchozím zastupitelstvem 
připravené a nyní zrušené 
změny využití obecního po-
zemku parc. č. 471, který je 
dle platného ÚP zařazen už 
od roku 2002 do podnikatel-
ské zóny, tedy už 19 let zde 
obec mohla umožnit drob-

nou výrobu a výrobní služby. 
To ovšem nebylo a ani není  
v zájmu vedení obce. Nelze 
Cihelní ulici zatěžovat dal-
ším nárůstem dopravy! Na 
druhou stranu vrátit pozemek 
do zemědělského půdního 
fondu nebo jej zatížit nějakou 
podmínkou, jak navrhovali 
někteří zastupitelé, kteří za 
tímto účelem také oslovo-
vali občany Cihelní ulice, 
by obci znemožnilo využít 
do budoucna tento pozemek 
třeba právě pro vybudování 
obslužného dopravního ko-
ridoru. Stále ovšem platí, že 
do doby, než se podaří obci 
najít a zrealizovat řešení 
dopravní obslužnosti pod-
nikatelské zóny, bude poze-
mek parc. č. 471 využíván 
jako pole. Totéž platí pro 
další obecní pozemek parc.  
č. 470/2 (tzv. hliník).

Na pozemku p.č. 471 ne-
bude ani po přijetí nového 
ÚP možné stavět rodinné 
domy, chaty, maloobchodní 
velkoplošné prodejny, malo-
obchodní prodejny speciali-
zované velké a velkoplošné 
(tedy žádný Lidl), stavby pro 
průmyslovou výrobu a skla-
dování, stavby pro živočišnou 
výrobu, stavby zpracovávající 
biomasu a biologický odpad.

Naopak, lze zde situo-
vat protipovodňové stavby  
a opatření, což je v souladu se 
záměrem předchozího vedení 
obce, které do této plochy 
nechalo zapracovat rybník. 
Vzniká studie, která stanoví 
rozsah a využití protipovod-
ňového opatření. Může jít  
o suchý poldr nebo o mokřad. 

Územní plán obce po veřejném projednání

Využití parcely č. 471 shora:
- stávající platný ÚP z r. 2002
- neschválený návrh změny 
ÚP z r. 2018
- stávající návrh změny ÚP
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Čtyři předškoláci pasováni na prvňáky
V průběhu měsíce května 
proběhl zápis do mateř-
ské školy pro školní rok 
2021/2022.

V letošním roce se uskuteč-
nil opět poněkud netradičně.  
Z důvodu uzavření školy 
nebylo možno zapsat děti 
osobně, ale elektronicky nebo 
zasláním dokumentů poštou. 
Na místo odcházejících prv-
ňáčků, kteří byli jen čtyři 
(viz fotografie), nastoupí 
naši malí kamarádi a kapacita 
školy je tak opět pro nový 
školní rok naplněna.

Provoz školy pro všechny 
děti byl znovu zahájen 10. 
května za stanovených bez-
pečnostních podmínek, které 
se postupně měnily, podle 
toho, jak se postup pandemie 
vyvíjel.

Podařilo se nám uskutečnit 
čtyři akce dle plánu pro školní 
rok 2020/2021.

V úterý 18. května proběhlo 
společné fotografování, takže 
dětem zůstane trvalá vzpo-
mínka na pobyt v mateřské 
škole a na společné kamarády.

Ve středu 2. června jsme si 
zorganizovali oslavu „Dne 
dětí“ na naší školní zahradě. 
Byly připraveny různé sou-
těže a soutěžní hry, které  
s odvahou splnili i ti nej-
menší. Odměnou jim za jejich 
úsilí bylo občerstvení, které 
jsme obdrželi od paní Kořist-
kové z Kamahaje, balíčky  
s překvapením od paní  Sen-
dlerové-Kokešové a dová-
dění na „skákacím hradu“.

Byla to po dlouhé době pro 
děti úžasná zábava a děti si to 
opravdu uměly užít. V závěru 

přišly na řadu také sportovní 
medaile a potom už následo-
val dobrý oběd a odpočinek.

V úterý 15. června naši před-
školáci navštívili knihovnu, 
ověřili si poznatky o půjčo-
vání knih v praxi a využili své 
vědomosti o knihách, které 
získali v průběhu roku v MŠ.

Ve středu 23. června jsme 
se loučili s dětmi, které po 
prázdninách nastoupí do 
první třídy. Akce se konala  
v prostorách zahrady základní 
školy. Snažili jsme se, aby 
měla slavnostní charakter  
a vzpomínka na tento den tak 
zůstala v mysli našich dětí  
i do budoucna. Po nástupu 
děti předvedly krátký pro-
gram a byly pasovány na ško-
láka. Tato chvíle je vždy do-
jemná a maminkám a babič-
kám se objeví v očích jiskřivé 
slzy štěstí. Ani tentokrát tomu 
nebylo jinak. Klobouk, šerpa 
a pěkná knížka s diplomem 
dětem zůstane jako památka 
na tento den.

Po ukončení slavnostní části 
následovala zábava pro děti. 

Žáci pátého ročníku jim při-
pravili pro zpestření soutěžní 
a deskové hry, nechybělo 
občerstvení. V tomto čase 
se rodiče zúčastnili schůzky  
s paní učitelkou z 1. třídy  
a také s panem ředitelem, aby 
získali základní informace 
o organizaci školního roku 
2021/2022 a o běžném chodu 
školy. Potom děti společně  
s rodiči vyrobili svá prázdni-
nová přání, která připevnili  
k balónkům a společně je vy-
pustili do nebe. S potěšením 
jsme pozorovali nadšení dětí  
a jejich radostné tváře při 
sledování balónků, než defi-
nitivně  zmizely v mracích. 
Na školní zahradě panovala 
uvolněná a radostná atmosféra  
a všichni si to krásné odpo-
ledne opravdu užili. 

Prázdninový provoz ma-
teřské školy bude zahájen  
v pondělí 2. srpna 2021. Do 
té doby vám přejeme krásné 
prázdninové zážitky a hlavně 
zdraví pro nás všechny. 

Jitka Týnová,  
vedoucí učitelka MŠ 



Když jsem 1. září loňského roku vítal ve 
škole prvňáčky, přál jsem si, aby školní rok 
byl lepší, než ten předchozí. Realita ovšem 
byla zcela jiná, covid-19 nám z toho udělal 
pěkný guláš.

Přesto jsme zvládli celou řadu akcí. Koncem 
dubna jsme si připomněli filipojakubskou noc 
neboli pálení čarodějnic. Děti v průběhu týdne 
kreslily a vyráběly čarodějnice a v pátek 30. 
dubna se pak samy převlékly za čarodějnice 
a čaroděje, vyráběly lektvary, plnily úkoly  
a užívaly si čarodějnický rej. 

Druhý květnový týden jsme v pracovním 
vyučování osadili gabionová pařeniště na 
školní zahradě. Vůbec poprvé děti ze všech 
tříd s chutí a obrovskou radostí sadily sazenice 
kedluben, salátu a paprik, vysely mrkev, ředk-
vičky a hrách a ošetřovaly již zasazené jahody. 

 Ve středu 19. 5. 2021 proběhla online před-
náška Mgr. Lenky Bínové na téma výchovy 
předškolních dětí. Přednášku zajistila MAS 
Opavsko a účastnili se ji rodiče našich před-
školáků a také některé paní učitelky ze školky 
a školy.   

Ke Dni včel si paní učitelka Mgr. Martina 
Kazbundová 25. května připravila pro děti 
zajímavé povídání o včelách s ukázkami úlu, 
včelstva, včelařského vybavení a ochutnávkou 
nefalšovaného včelího medu.

 Koncem května jsme dostali nabídku paní 
Pavly Jankové vyzkoušet si jemnou cukrář-
skou práci. Děti tvořily marcipánové figurky 
a dobroty. Důležitou součást tvořil oděv, přes-
něji řečeno kuchařské čepice a zástěry. Vy-
robené dobroty si děti samozřejmě odnesly 
domů. 

V úterý 1. června si děti ve škole užily svůj 
Dětský den. Žáci 1. a 2. ročníku si užívali 
Sportovní olympiádu, třeťáci a čtvrťáci vyra-
zili za poznáním místní přírody spojené s pl-
něním připravených úkolů, páťáci absolvovali 
cyklistickou vyjížďku s cílem v Lesním baru 
na Kopanině. Pro děti byly připraveny balíčky 
a sladká svačinka od našich věrných sponzorů 
paní Šárky Kokešové - Sendlerové a Cuk-
rárny Kamahaj, za což jim patří veliký dík.

V pátek 25. června se žáci 5. ročníku zú-
častnili výletu do Ostravy s návštěvou Laser 
Game. Děti se převlékly do sportovního oble-
čení a rozděleni do barevných týmu, vybaveni 
svítícími vestami, vstoupily do arény plné pře-
kážek. Po splnění tří her, které hradil Spolek 
pro děti ZŠ a MŠ Branka u Opavy, mohly 
děti oblečení téměř ždímat, ale ten zážitek stál 
za to. Po takovém výkonu si zasloužili odměnu  
v podobě návštěvy Mc´Donald a malý nákup  
v OC Karolina. Na svinovském nádraží jsme si 
dali ještě sladkou tečku v podobě ledové tříště 
či zmrzliny. 

V pondělí 28. června se pak žáci pátého 
ročníku rozloučili závěrečným vystoupením 
s naší školou. Dopolední vystoupení zhlédli 
jejich mladší spolužáci a odpoledne se uká-
zali svým rodičům. K odpolednímu programu 
přinesli rodiče malé občerstvení, které jsme 
doplnili kávou a pitím. Společně si zahráli  
s dětmi deskové hry a fotbal. Odpoledne jsme 
završili napsáním dětských přání a vypuštěním 
balónků nesoucích tato přání do světa. Celé 
odpoledne strávené společně s rodiči a dětmi 
bylo velmi příjemné.

Školní rok jsme slavnostně zakončili 30. 
června, kdy děti obdržely vysvědčení. Spo-
lečně jsme se rozloučili s našimi páťáky a také 
s paní učitelkou Martinou Kazbundovou, 
která se rozhodla naši školu po více než 25 le-
tech opustit. Paní učitelce do její další práce na 
novém působišti přejeme hodně štěstí.

Všem zaměstnancům školy a školky, a také 
dětem přeji krásné, klidné a ničím nerušené 
prázdniny.                         Mgr. Jan Špička  
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Odchod páťáků i loučení po 25 letech
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Nové knihy v obecní knihovně

21 nových rytířů 
čtenářského řádu
Po zmírnění vládních opatření mohla být 
knihovna opět otevřena od 15. dubna.  
V měsíci červnu pořádala knihovna akce 
pro nejmladší čtenáře. Děti se dozvěděly 
základní informace o tom, jak by se ke kni-
hám měly chovat, a seznámily se s nabídkou 
knih v naší knihovně. Cílem těchto akcí je 
přivést malé čtenáře k četbě knih, které jim 
mohou přinášet spoustu zábavy a poučení.

V úterý 15. června navštívilo knihovnu osm 
předškoláků z mateřské školy. Děti soutěžily 
v poznávání pohádkových postav a dostávaly 
pohádkové hádanky. Společně jsme si přečetli 
kapitolu z knihy Zuzany Pospíšilové Do La-
vic! Předškoláci si domů odnesli drobné dá-
rečky a knížku s hravou abecedou.

Následující den bylo dvanáct dětí z první 
třídy a devět dětí z druhé třídy základní 
školy pasováno na rytíře čtenářského 
řádu. Společně jsme si přečetli kapitolu  
z knihy Ivony Březinové Začarovaná 
třída. Malí čtenáři vyplnili krátkou kří-
žovku a poté složili slib, že se budou  
o knížky hezky starat, že je budou chránit,  

a že si jich budou vážit. Nakonec je král svým 
mečem slavnostně pasoval na rytíře knih  
a čtenáře knihovny. Všichni dostali na pa-
mátku „Pasovací listinu“, medaili s nápisem 
„Už jsem čtenář“, sladkost, záložku a knihu 
od Zuzany Pospíšilové. 

Mgr. Veronika Zajíčková

V červnu byl u Pavilonu 
česko-polského přátelství 
před základní školou nain-
stalován Zásilkovna BOX, 
který je od 21. června za-
vážen kurýry z ostravského 
depa. Box je funkční 24 hodin 
denně a snadno dostupný 
z parkoviště před základní 
školou.

V pondělí 29. března 2021 proběhla pravidelná cirkulace knih. 
Do obecní knihovny byl dodán soubor nových knih.

Beletrie pro děti a mládež: London, J.: Bílý tesák; Verne, 
J.: Dva roky prázdnin; Marshall, A: Už zase skáču přes ka-
luže; Šabach, P.: Hovno hoří; Cassová, K.: Zaslíbená; Vlk, M.: 
Tajemství Querburů; Heger, A. K.: Pátrači ze stodoy.Vilda  
a Tylda na stopě; Němeček, J.: Čtyřlístek a záhada faraonovy 
hrobky; Baruzzi, A.: Najdi mě! Dobrodružství pod zemí s vl-
kem Bernardem.

Beletrie pro dospělé: Jakoubková, A.: Pod lampou není vždy 
tma; Kepler, L.: Paganiniho smlouva; Kepler, L.: Písečný muž; 
Kepler, L.: Hypnotizér; Keleová-Vasilková, T.: Julinčina pe-
kárna; Keleová-Vasilková, T.: Slib; Mornštajnová, A.: Listo-
pad; Salinger, J.D.: Kdo chytá v žitě.

O prázdninách bude knihovna otevřena ve čtvrtek 8.7. a 26.8. 
od 16 do 18 h nebo po individuální domluvě na tel. č. 724 926 
813, příp. přes e-mail knihovnabranka@seznam.cz.  



ZPRAVODAJ OBECNÍHO ÚŘADU BRANKA U OPAVYČERVENEC 2021 9

Náklady ve výši 104 tisíc 
Kč si vyžádala lividace ná-
sledků bleskové povodně na 
obecním majetku poté, co se 
ve čtvrtek 13. května odpo-
ledne prohnala po Cihelní 
ulici bahnem znečištěná 
srážková voda z polí pod 
Hanuší. 

Blesková povodeň přišla 
krátce po 17. hodině. Voda 
během 10 minut zaplavila Ci-
helní ulici a následně sklepy 
a garáže obyvatel okolních 
domů. Povodeň měla ne-
skutečnou sílu a přinesla  
s sebou tuny bahna, s jehož 
odklízením bezprostředně po 
povodni začali dobrovolní 
hasiči z Branky u Opavy pod 
vedením Jana Kuči i z Hradce 
n. Mor. za pomoci těžké tech-
niky firmy Andrla CZ, obecní 
údržby, 1. HZ a Opavské 
lesní. Ruku k dílu přidali sa-

mozřejmě také mnozí občané. 
Všem patří poděkování za na-
sazení a obětavost, už v pátek 
večer byla Cihelní ulice čistá.

Poslední blesková povo-
deň proběhla na Cihelní ulici  
v září 2018, její následky však 
nebyly až takové. Firmy poté 
přistoupily k vybudování ba-
riér za účelem ochrany svého 
majetku, což zhoršilo pů-
vodní rozptyl srážkových vod 
na tzv. hliníku. Opakování 
této mimořádné události tak 
bude možné předejít pouze 
protierozními opatřeními na 
polích na Hanuši a odvede-
ním vody jiným směrem. Přes 
pravidelnou údržbu a čištění 
příkopů a propustků se totiž 
takto mimořádným srážko-
vým úhrnům jinak čelit nedá.

Obec již zadala zpracování 
studie řešení odvedení sráž-
kových vod z Cihelní ulice 

směrem k potoku Macalka. 
Následovat by měl projekt.  

Blesková povodeň na Cihelní ulici
Poděkování
Ve čtvrtek 13. května 
zaplavil přívalový déšť 
ulici Cihelní a následně 
pozemky soukromých 
majitelů. Chceme tímto 
poděkovat za pomoc 
starostovi obce, zvláště 
pak obecní údržbě pod 
vedením Dalibora Ge-
bauera, členům SDH  
a Martinu Ellerovi. Vě-
říme, že se situace už 
nebude opakovat a obec 
v nejbližší době ve spo-
lupráci s firmami najde 
způsob, jak podobným 
problémům zabránit.

Josef Fresser
Miroslav Srkala
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Branský literární a letní hudební festivaly
V sobotu 19. června proběhl v Pavilonu česko-
-polského přátelství v Brance u Opavy 6. roč-
ník Branského literárního festivalu, na kterém 
kromě opavských a přespolních autorů poezie 
vystoupila také opavská kapela Dobrozdání. 
Hvězdou festivalu byl pražský spisovatel, hu-
debník, literární publicista a laureát Ceny Ji-
řího Ortena (1991) Vít Kremlička. 

Hlavní organizátor festivalů David Bá-
tor děkuje panu Daliboru Juchelkovi za po-
moc při organizaci festivalů a panu Radimu 
Šnekovi a obci za zajištění občerstvení pro  
6. ročník literárního festivalu v Brance. Foto-
grafie z festivalů lze najít na facebookových 
stránkách Spolku Starý ještěr. 

Branecký Spolek Starý ještěr v čele s básní-
kem a organizátorem Davidem Bátorem dále 
připravil pro letošní léto v rámci tzv. Branského 
seriálu čtyři letní hudební minifestivaly. První 
minifestival proběhl v sobotu 5. června před 
kulturním domem v Brance u Opavy. Zahráli 
na něm Lucie Redlová, Jakub Tichý, Bužma  
a MY DVA TRIO. Další mini festival je plá-
nován na 17. července. Před kulturním domem 
vystoupí kapely Dobrý pokus, Elbe, Places  
a Helpness. Zbývající dva mini festivaly pro-
běhnou 7. a 28. srpna.  

Kapela My Dva Trio vystoupila 5. června. 

Hravá stezka pro děti přes Branský kopec
Dobrodružnou stezku s ná-
zvem „Hravě přes Bran-
ský kopec” zorganizoval ve 
dnech 10. až 13. června Spo-
lek pro děti ZŠ a MŠ Branka 
u Opavy. Trasa s 26 stanovišti 
vedla přes Branský kopec.  
Postupně se na ni vydalo 
130 zdejších i přespolních 
dětí se svým doprovodem. 
Děti plnily rozličné úkoly, 
aby si mohly za odměnu  
v cíli vyzvednout z truhly 
plné pokladů míček, reflexní 
prvek a lízátko. Zápisy do 
deníku svědčí o spokojenosti 
dětí i dospěláků, kteří stezku 
absolvovali. 

Zajímavostí na této stezce 
byla skutečnost, že byla zčásti 
vedena v trase před více než 
sto lety připravovaného želez-
ničního spojení Opava-Ful-
nek, která byla našimi před-

chůdci zvykově 
užívána při pohybu 
po Branském kopci 
v  době  nedávno 
d á v n é .  V e d e n í 
obce zpracovává 
záměr vytvoření 
Fit stezky, jež by 
zvýšila atraktivitu 
prostředí naší obce 
pro přespolní ,  a 
která povede právě 
po těchto existu-
jících nebo ob-
novených lesních 
cestách a pěšinách.

Poděkování za 
přípravu dobro-
družné stezky patří členům 
Spolku pro děti ZŠ a MŠ 
Branka u Opavy, konkrétně 
Pavlíně Kuzníkové, Veronice 
Zajíčkové, Lence Krátké, Jar-
mile Mainušové, Aleně Hla-

číkové a Michaelu Ratajovi. 
Dík patří také Kamilu Kvas-
ničkovi, který stezku učinil 
schůdnou. V neposlední řadě 
patří poděkování Středisku 
volného času Opava za po-
skytnuté know-how. 
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Také mladí dobrovolní hasiči se ihned po 
uvolnění protiepidemických opatření zapojili 
do organizace spolkového života v obci a na 
sobotu 26. června připravili Hejkalovu stezku. 

Vedla tradičně přes Branský kopec. Děti měly 
za úkol na jednotlivých stanovištích vyluštit 
ve spojitosti s vystavenými obrazy pohádko-
vých postav tajenku křížovky. Pokud dospěly 

ke správné tajence 
– „Zlatá studna“, 
mohly si v cíli vy-
brat svou odměnu 
v podobě nápoje  
a hračky. To se sa-
mozřejmě podařilo 
všem 60  dě tem, 
které Hejkalovu 
s tezku poslední 
červnovou sobotu 
absolvovaly. 

Hasiči připravili pro děti Hejkalovu stezku

ZŠ Hradec nad Moravicí, kterou ve školním 
roce 2020/2021 navštěvovalo také osm žáků 
devátých tříd z naší obce, zorganizovala pro 
žáky a rodiče v úterý 29. června originální roz-
loučení spojené s šerpováním „absolventů“. 
Zaplněná dvorana hradeckého zámku sledo-
vala taneční vystoupení žáků 9.A a 9.B, za-
tímco za okny padaly kroupy velikosti třešně 
a hloubily důlky v kapotách zaparkovaných 
vozidel...  Opravdové taneční na mladé dívky 
a muže teprve čekají, ale i tak rodiče mnohdy 
s pohnutím sledovali, jak jejich nedávno ještě 
malé děti vyspěly a s jakou elegancí a šikov-

ností vplouvají do světa dospělých. Finále pak 
obstaralo šerpování, při kterém třídní učitelky 
slovně prezentovaly kvality jednotlivých ab-
solventů. Následné zhodnocení devítileté 
docházky „mluvčími“ tříd všechny přítomné 
přesvědčilo, že budoucí generace má dobře 
nakročeno, aby jednou převzala zodpovědnost 
za tento svět.

Na snímku třída 9.B s třídní učitelkou Ing. 
Katarínou Čermákovou. Branku ve třídě re-
prezentovala samá děvčata: Beáta Vinárková, 
Bára Steigrová, Evelin Ratajová, Klaudie Kaz-
bundová a Klára Gebauerová.  

Naši „absolventi“ opustili ZŠ Hradec
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V úterý 22. června v 18 h se 
v kulturním domě konala 
valná hromada Sportovního 
klubu Branka u Opavy, z.s. 
Z důvodu velké časové vy-
tíženosti podal předseda 
klubu Kamil Mainuš rezig-
naci na svou funkci, kterou 
zastával od založení klubu 
na jaře roku 2019. 

Panu Mainušovi patří podě-
kování za odvedenou práci.  
Nemalé díky náleží rovněž 
paní Marcele Mainušové za 
vedení účetnictví ve stejném 
období. 

Následně byl v dalším kroku 
valné hromady zvolen nový 
výkonný výbor ve složení 
Ing. Ivo Widhalm, Hana 
Vavrečková, Ing. Kateřina 
Fryčková, Ing. Jiří Dubový 
a Bc. Radim Šnek.

Do čela výkonného výboru 
byl zvolen jako nový předseda 
SK Branka u Opavy Ing. Ivo 
Widhalm.

V současnosti probíhají zá-
ležitosti ohledně převodu dis-
pozičních práv k majetku SK  
a přepisu pravomocí.

Nové vedení sportovního 
klubu se již v průběhu zase-
dání valné hromady usneslo 
na užší spolupráci s obcí při 
pořádání akcí pro veřejnost. 
Samozřejmostí je organizace 
tradičních sportovních akcí, 
jako například nohejbalového, 
tenisového, fotbalového či 
vánočního turnaje ve stolním 
tenisu. Nově budou organi-
zovány sportovní aktivity pro 
děti i dospělé.  

„Jako v každém jiném spor-
tovním klubu je i pro nás 
prioritou udržení současné 
členské základny a následně 
její rozšíření. Chceme rozšířit 
nabídku sportovních oddílů, 
aby se do sportovních akti-
vit mohlo zapojit co nejvíce 
sportovně založených lidí, ať 
už z řad dětí, nebo dospělých. 

Nabízí se možnost ustavení 
běžeckého, turistického nebo 
cyklistického oddílu,” uvedl 
nový předseda klubu Ivo 
Widhalm.

Pokud by měl kdokoli zájem 
o vedení nějakého sportov-
ního oddílu v SK nebo chtěl 
být členem, nechť kontaktujte 
předsedu sportovního klubu 
Ing. Ivo Widhalma na e-mailu 
iwocomp@volny.cz nebo na 
tel. čísle 777 679 982.   

Do budoucna bude klub pra-
videlně informovat o vývoji, 
novinkách, svých aktivitách 
a sportovních úspěších. Je 
otázka, co všechno umožní 
budoucí epidemiologická si-
tuace v ČR. „Pevně věříme, 
že se už brzy znovu naplno 
rozjede aktivní život na půdě 
sportu a vy se stanete jeho 
součástí,” přeje si předseda 
klubu Ivo Widhalm. 

Výkonný výbor  
SK Branka u Opavy  

Valná hromada sportovního klubu zvolila nové vedení

Centrum duševního zdraví má novou adresu
Již zavedené Centrum duševního zdraví  
přesídlilo do  nově zrekonstruované budovy 
Slezské nemocnice na Olomoucké ulici.

Centrum duševního zdraví  nabízí podporu  
a pomoc lidem se závažným duševním one-
mocněním. Zaměřujeme se na psychotické 
poruchy a deprese. Náš tým pracovníků CDZ 
vám může pomoci se zvládáním projevů psy-
chických obtíží v běžném životě.  Nabízíme 
konzultace v prostorách našeho centra i setkání 

v přirozeném prostředí člověka. Péče je indivi-
duální a plně respektuje potřeby klienta. Naše 
služby jsou hrazeny zdravotní pojišťovnou. 
Kontaktovat nás můžete v pracovní dny od 
7:00 do 15:30, telefonicky na čísle 721858044 
nebo v sídle naší organizace Olomoucká 74, 
přízemí. Na základě konzultace může být při-
jetí do péče nebo doporučení dalšího možného 
postupu řešením dané situace. 
Za tým pracovníků PhDr. Zuzana Staňová 


